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Remiss av stadsövergripande trädmål på 
uppdrag av kommunstyrelsen  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2022/581 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen i Stockholms stad har bett Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnd att yttra sig kring stadsövergripande 
trädmål. Trädmålen ska säkra trädens roll i staden med syfte att 
förlänga trädets livslängd i den offentliga miljön.  

Två trädmål föreslås i remissen:  
1. För varje träd som tas ned på gator, torg och i anlagd parker 

ska staden plantera två nya träd.  
2. På gator och torg ska krontäckningsgraden öka.  

Förvaltningen är försiktigt positiv till framtagandet av trädmålen. 
Det är viktigt att lyfta fram att trädmålet kommer innebära en 
kostnadsökning som inte ryms inom befintlig budget.  

Förvaltningen ser ett behov av översyn och uppdatering av 
trädpolicyn från 1991 och implementering av trädmålen i befintliga 
styrdokument.  

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

Bakgrund 
Kommunstyrelsen i Stockholms stad har bett Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnd att yttra sig kring stadsövergripande 
trädmål.  

Remissen inkom den 3 juni 2022 och ska besvaras senast den 30 
augusti 2022. 

Handläggare
Jimmy Andersson
Telefon: 0850820930

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2022-08-25

Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning
Stadsmiljö och lokaler

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2022/594

2022-07-04
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Ärendet 
Den bebyggda marken i Stockholms län ökade mellan 2005 till 
2015 med 15 procent och samtidigt minskar grönytan. Minskningen 
av grönytan är störst i ytterområdena. I Rinkeby-Kista minskade 
grönytan med 6,6 procent och i Farsta med 4,9 procent. 

Mellan 2010 och 2030 har Stockholm stad som måla att bygga 
140 000  nya bostäder. 

Då staden blir allt tätare och grönytorna minskar blir de nyttor som 
grönytor erbjuder, oftast benämnda som ekosystemtjänster, allt 
viktigare. Dessa nyttor innebär exempelvis att: 

 Folkhälsan och trivseln i staden stärks 
 Effekter av klimatförändringarna mildras, till exempel 

avseende värmeböljor och skyfall 
 Dagvatten fördröjs och renas 
 En god luftkvalitet bibehålls 
 Biologisk mångfald och ekologiska samband stärks 
 Nära och lokal tillgång till grönska i stadsmiljön erbjuds 

Trädmålet behöver förhålla sig till den konkurrens om tillgänglig 
mark som finns. Även aspekter som estetiska värden, säkerhet, 
framkomlighet och tillgängliga ekonomiska medel för arbete med 
träd bör beaktas. 
 
Målet behöver även ta hänsyn till fördelning av ansvar mellan 
förvaltningar och bolag, där varje berörd del av stadens organisation 
kommer behöva vidta åtgärder för att nå målen inom sin respektive 
rådighet. 

Mot bakgrund av ovanstående resonemang föreslås två trädmål: 
1. För varje träd som tas ned på gator, torg och i anlagd parker 

ska staden plantera två nya träd.  
2. På gator och torg ska krontäckningsgraden öka.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelning Stadsmiljö och lokaler. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen ställer sig försiktigt positiv till trädmålet, med vissa 
invändningar.  

Då förvaltningen redan idag jobbar aktivt med trädvård och med 
fällning som sista utväg ser förvaltningen inte att antalet fällda träd 
kommer minska inom stadsdelsområdet.  

Förvaltningen ser att trädmålet kommer innebära en kostnadsökning 
som inte kommer rymmas inom befintlig budget. Denna 
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kostnadsökning kommer att behöva hanteras inom ramen för 
förvaltningens totala budget och således påverka andra 
verksamhetsområden.  

Majoriteten av fällda träd på parkmark idag är almsjuka träd inom 
ramen för trafikkontorets almprojekt. Träd som med några få 
undantag inte återplanterats. Förvaltningen ser ett stor behov av 
återplantering efter fällda almar.  

Förvaltningen ser ett behov av översyn och uppdatering av 
trädpolicyn från 1991 och implementering av trädmålen i befintliga 
styrdokument.  

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

Anders Carstorp  Kersti Tagesson 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 

 Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilagor 
1. Remissbrev: Stadsövergripande trädmål 
2. Remissunderlag: Stadsövergripande trädmål



Attesterat av
Detta dokument har godkänts digitalt av följande personer:

Namn Datum
Anders Carstorp, Stadsdelsdirektör 2022-08-15
Kersti Tagesson, Avdelningschef 2022-08-10
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